

Title (en)

Transport trolley for operating tables.

Title (de)

Transportwagen zum Transport eines Operationstisches.

Title (fr)

Chariot de transport pour tables d'opération.

Publication

**EP 0457247 A1 19911121 (DE)**

Application

**EP 91107733 A 19910513**

Priority

DE 4015469 A 19900514

Abstract (en)

In a transport trolley for transporting an operating table (20) comprising a supporting column (18) and a table surface (26) which can be removed therefrom, having a running gear (10) and two supporting bars (24) intended to bear the table surface (26), which are arranged at a distance from and parallel to each other on the running gear (10) in such a manner that they can be brought into a position of engagement with the table surface (26) on both sides of the supporting column (18), at least one bearing element (28, 30), on which the supporting column (18) of the operating table rests, is arranged on the transport trolley on each side of the intervening space between the supporting bars (24), in such a manner that it is adjustable, in each case, between a bearing position, in which it projects into the intervening space between the supporting bars (24) in order to engage under a part (32) fixed to the supporting column, and a position of release. Each pair of bearing elements (28, 30), situated on the two sides of the intervening space, are connected to each other in such a manner that, when one bearing element (28, 30) is adjusted, the associated other bearing element (28, 30) is moved into the same position. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Transportwagen zum Transport eines eine Stützsäule (18) und eine von dieser abnehmbare Tischplatte (26) umfassenden Operationstisches (20) mit einem Fahrgestell (10) und zwei zur Auflage der Tischplatte (26) bestimmten Tragholmen (24), die in einem Abstand und parallel zueinander an dem Fahrgestell (10) derart angeordnet sind, daß sie beiderseits der Stützsäule (18) in eine Eingriffstellung mit der Tischplatte (26) bringbar sind, ist an dem Transportwagen beiderseits des Zwischenraums zwischen den Tragholmen (24) mindestens je ein Auflageelement (28, 30) zur Abstützung der Stützsäule (18) des Operationstisches derart angeordnet, daß es jeweils zwischen einer Auflagestellung, in der es zum Untergreifen eines stützsäulenfesten Teils (32) in den Zwischenraum zwischen den Tragholmen (24) hineinragt, und einer Freigabestellung verstellbar ist. Dabei sind je zwei beiderseits des Zwischenraumes gelegene Auflageelemente (28, 30) derart miteinander verbunden, daß beim Verstellen des einen Auflageelements (28, 30) das zugehörige andere Auflageelement (28, 30) in dieselbe Stellung verstellt wird. <IMAGE>

IPC 1-7

**A61G 13/00; A61G 13/10**

IPC 8 full level

**A61G 13/00** (2006.01); **A61G 7/08** (2006.01); **A61G 13/10** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A61G 7/08** (2013.01 - EP US); **A61G 13/10** (2013.01 - EP US); **A61G 13/104** (2013.01 - EP US); **A61G 2203/80** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] DE 8815279 U1 19890126
- [AD] DE 1196815 C

Cited by

DE102012110756A1; US9480615B2; DE102012110755A1; US9409753B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0457247 A1 19911121; EP 0457247 B1 19940302**; DE 4015469 A1 19911121; DE 59101060 D1 19940407; JP H0623002 A 19940201;  
JP H07108311 B2 19951122; US 5154562 A 19921013

DOCDB simple family (application)

**EP 91107733 A 19910513**; DE 4015469 A 19900514; DE 59101060 T 19910513; JP 10435491 A 19910509; US 69829591 A 19910510